
Rada Gminy Kalinowo 

Radni - Sesja 

Protokół nr XLIII 

XLIII Sesja w dniu 24 maja 2023  

Obrady rozpoczęto 24 maja 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:28 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  

2. Mieczysław Głębocki 

3. Lucjan Górski 

4. Małgorzata Karwowska 

5. Ilona Kierkla 

6. Iwona Kulbacka 

7. Dariusz Kuprewicz 

8. Marek Markiewicz 

9. Iwona Michniewicz 

10. Marek Nalewajko 

11. Mariola Raczyńska 

12. Tadeusz Rymarczyk 

13. Bogumiła Skarżyńska 

14. Tadeusz Suchański 

15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mieczysław Głębocki 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kalinowo w roku 2023 



 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kalinowo w roku 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

Uchwała nr XLIII/280/2023 

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

- Mariola Raczyńska 

Mi chodzi o kwestię właśnie finansowania tej termomodernizacji. 

Czy to jest wprowadzenie teraz tej zmiany, czy ona była planowana wcześniej? 

Bo ja nie zwróciłam na nią uwagi. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

- Nie. Chcemy rozpocząć w tej chwili. W tym roku dokonaliśmy pilnej naprawy części dachu 

na Straży Pożarnej nie będę owijał w bawełnę, zaczęło się to walić i po przeglądzie budynku 

stwierdziliśmy, że no niestety musimy przyszłościowo myśleć o przebudowie tego obiektu bo 

nam się rozsypie. Ale to już jakby planujemy rozpoczęcie w tym roku jakąś tam koncepcją. 

Niewielkie środki na ten rok. 1 000 zł chyba zapisane. Jakąś tam koncepcją przebudowy tego 

budynku. Potem projekt w przyszłym roku i 2025 ewentualna realizacja pod warunkiem, że 

gdzieś znajdziemy środki. No środki liczymy na to, że dla tych Ochotniczych Straży Pożarnych, 

podobnie jak na samochody, tak i na budowę, przebudowę strażnic są, 

więc to jest jakby, no musimy rozpocząć, żeby to już, że tak powiem, żeby to było już widać, 

że się kręci. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

Uchwała nr XLIII/281/2023 

 

c) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

Uchwała nr XLIII/282/2023 

 

4. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

- Marek Markiewicz 

Panie Wójcie, ostatnio przejeżdżałem przez miejscowość Mikołajki i dobrze by było upomnieć 

się, bo to jest droga wojewódzka, bo ten chodnik już powoli też zaczyna degradować. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Mówimy o miejscowości Mikołajki? To nie jest droga wojewódzka. Zgłosimy. 

 

- Małgorzata Karwowska 

Ja chciałam zapytać w Borzymach po byłym ośrodku jest parking, znak parking. Kto go 

sprząta? 

- Andrzej Bezdziecki 

Mówimy o tym przy drodze ? Zarządca drogi. Powiat. 

 

- Mariusz Klepacki 

Jeżeli potrzeba, no to możemy wysłać naszych. 

 

- Lucjan Górski 



Ja dzisiaj dzwoniłem do Pana Sekretarza w sprawie drogi Dorsze - Szeszki po tym rajdzie. Tam 

te koleiny dalej są. 

- Mariusz Klepacki 

Zostało zgłoszone do Pana Dyrektora. Pan Dyrektor przekazał dalej. Umowa jest podpisana      

z organizatorem rajdu. Organizator zobowiązał się. W jakim terminie? Tego nie wiem, bo tej 

umowy nie widziałem. Doprowadzi ją do stanu pierwotnego. 

 

- Iwona Michniewicz 

Ja bym chciała Panie Wójcie, to nie jest jakaś pilna sprawa, ale podczas jak równiarka była       

w Romanowie, chcieliśmy puścić tam nasze służby przez Romanowo tam i przez pola. I tu         

u nas jest w porządku. Chcieliśmy, żeby ona już do końca w Romotach. Ale Pan nam 

powiedział, żeby po prostu on się tam nie przeciśnie. Nawet była już kiedyś próba. Tam jest 

strasznie zakrzaczone. Gdyby kiedyś jakaś była możliwość odkrzaczenia tego. Żeby to 

odkrzaczyć, żeby potem kiedyś tam równiarka mogła przejechać, bo w tej chwili nie ma 

możliwości, bo mówi Pan, że po prostu lusterka trzeszczą, wszystko trzeszczy. No i faktycznie, 

my osobówką przejeżdżamy. 

- Andrzej Bezdziecki 

Jak będziemy mieli moce. Proszę przypominać. 

 

- Mariola Raczyńska 

Szanowny Panie Wójcie, ja mam taką prośbę. Może Pan by stawił się w naszym imieniu,             

w imieniu mieszkańców i nie tylko Mazurowa, ale i Pisanicy i tych, którzy dojeżdżają                    

z Wysokiego. Tam są takie dwa duże uskoki. Od strony Wysokiego i potem tutaj jak się 

wyjeżdża na zakrętach. No jeszcze nie ma żadnego zgłoszenia, ale proszę mi wierzyć, to było 

zgłoszone już wtedy na sesji. I dalej nic nie jest zrobione. Bo to naprawdę robi się już niezbyt 

fajne. 

- Andrzej Bezdziecki 

Ale myśmy zgłaszali to. Dyrektor Wielgat zna temat. Myśmy go spotkali w terenie nawet. Będę 

dzwonił, co on tam planuje zrobić. Bo wiedzę na ten temat ma na pewno, bo myśmy przekazali. 

Dobrze, bo on dużo jeździ po terenie. 

 

- Mariola Raczyńska 

Na pewno. Ja wiem, że on ma. Także ja bardzo proszę o jakąś tam interwencję. 

 

- Iwona Kulbacka 

Czy się odbywa jakieś już koszenie pobocza? Chciałam się zapytać. 

 

-Andrzej Bezdziecki 

Jeszcze nie rozpoczęliśmy koszenia. 

 

- Mariusz Klepacki 

Jeszcze musimy wyczekać, bo jeżeli rozpoczniemy teraz, to będziemy 3 razy kosić pobocze,    

a nie 2. 

 

- Iwona Kulbacka 

No to kiedy się zacznie mniej więcej? 

 

- Mariusz Klepacki 



W połowie czerwca. 

 

- Marek Markiewicz 

Dobrze byłoby zakupić może mulczera do tego naszego ciągnika i działać troszkę samemu? 

Przynajmniej te nasze drogi. To nie jest drogi sprzęt, a przy okazji ten ciągnik zacząłby 

pracować dopóki jest na gwarancji, to trzeba go troszeczkę tam wykorzystać, żeby nie było tak, 

że skończy się gwarancja i my będziemy potem ileś tysięcy wykładać na naprawy. A wiem, że 

z serwisem nie jest najlepiej, bo narzekają. Także myślę, że to nie są wielkie pieniądze i dobrze 

by było to zakupić. Dziękuję. 

- Mariusz Klepacki 

Panie Radny, można pewnie, że kupić. Tylko koszt zakupu mulczera to jest od 50 000 zł              

w górę. A dobry taki, który pracuje przy krajówkach, to w granicach 80 000 zł, 90 000 zł. 

My wydatkujemy przy podwójnym koszeniu rocznym 15 000 zł przez firmę zewnętrzną. Koszt 

zakupu, koszt utrzymania, 1 sezon koszenia, wymiana wszystkich zębów tzw. tych bijaków, to 

jest koszt ok. 2 000 zł, 3 000 zł. I ostatni koszt paliwa. Czy jest sens? Trzeba przeliczyć. Według 

mnie nie ma takiego sensu. No i trzeba znaleźć środki w budżecie. Jeżeli Pan Radny znajdzie, 

przesunie z innej pozycji na zakup mulczera, kupimy mulczer. Co do kwestii awaryjności, to 

jak każdy pojazd. Jeden się psuje, drugi się nie psuje. Na razie żadnych problemów z traktorem 

nie mamy. A proszę uwierzyć, trochę przepracował w tym roku motogodzin, bo przy rębaku 

ponad 100 motogodzin zrobiliśmy. Przy samym rębaku. A w międzyczasie nie ma dnia, żeby 

nie wyjeżdżał. Czy z przyczepą, czy na oczyszczalnię. Dziękuję. 

 

- Marek Markiewicz  

To jeszcze może dopowiem. Nie wiem skąd Pan Sekretarz miał takie kosmiczne kwoty. Ja 

kupiłem ostatnio mulczera za dokładnie niecałe chyba 6 000 zł. Co prawda 1,5 m szerokości. 

Nie wiem, skąd Pan te 50 000 zł wziął. Chyba, że gdzieś z Afryki go ściągacie? 

 

- Mariusz Klepacki 

Proszę o ofertę za 6 000 zł. Jeżeli dostanę, zapoznam się. 

 

- Marek Markiewicz 

www.traktor.pl. Proszę wejść i tam wszystko jest. I przywiozą na miejsce. 6 000 zł, 1,5 m 

mulczera i się sprawuje naprawdę bardzo dobrze. Wcale nie trzeba wydawać 0,5 mln zł. 

 

- Mariusz Klepacki 

Za 6 000 zł, powodzenia. 

 

- Marek Markiewicz 

Na razie powodzenie się sprawdza. Bezawaryjnie. Chyba wiem, bo mam sam. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Kalinowo 

 

Przygotował(a): Anna Szyłak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

http://www.traktor.pl/

